
 

Beste Raadsleden, beste Zwollenaren,  

Ik moet zeggen dat het best onwennig is voor mij om hier te staan. Ik doe dit voor het eerst. De reden waarom we hier 
staan is ook eigenlijk wel vreemd. Wij als bewoners van Zwolle worden gevraagd wat we van uw begroting vinden. U 
daagt ons uit hierover mee te denken: 

Citaat website gemeente: De financiële positie van de gemeente Zwolle is het afgelopen half jaar verder verbeterd. Het huishoudboekje van de 
gemeente voor 2018 biedt ruimte om een aantal acute knelpunten op te lossen en een aantal wensen van de gemeenteraad te honoreren. Daarnaast 
kan er geld opzij worden gelegd voor investeringen op langere termijn waarmee Zwolle zich wil ontwikkelen tot een toekomstbestendige stad.  

Die uitnodiging hebben wij al een tijd geleden met beide handen aangegrepen. Na een proces van jaren zijn we tot mooi 
plan kan gekomen voor de herinrichting van de wilhelmina singel. Veilig, fraai en passend bij uw eigen beleid.        
Immers, een snelle scan door een aantal van uw beleidsdocumenten geeft een helder beeld van u ambitie met onze 
prachtige binnenstad. Terecht… vinden wij. “Zwolle Fiets stad”, “Zwolle Groenstad”, en zelfs een beleidsnota om het 
dakpannenlandschap van onze historische stad te beschermen. Voor ons is de belangrijkste het traject dat is ingezet om 
samen met de stad tot een omgevingsvisie te komen. 

 Zo citeer ik wethouder Ed Anker: 

“De stad vind ik mooi, omdat in Zwolle mensen opstaan om elkaar te ondersteunen en elkaar te wijzen op mogelijkheden en kansen. Ook heb ik 
ervaren dat er mensen zijn die het lef hebben om elkaar positief te corrigeren vanuit diezelfde volksaard. In Zwolle telt de mens, we zien elkaar”  

Allemaal ambities om het centrum duurzaam, toekomstbestendig in te richten. En juist dit is de reden waarom wij het 
vreemd vinden dat wij hier juist nu staan. Beleidsmatig heeft u namelijk al uw uitspraken gedaan over de 
wilhelminasingel. Het laatste stukje van de binnenstad, waar al deze ambities nog te realiseren zijn. Een ingewikkeld stuk 
openbare weg, de twee na drukst befietste weg van Zwolle,  waar dagelijks vele honderden fietsen en evenzovele andere 
verkeersdeelnemers gebruik van maken. De singel maakt dan ook niet voor niets deel uit van het provinciale fiets 
kernnet, maar deelt deze weg dus ook met ruim 115 bussen die hier per etmaal overheen razen naast veel ander 
gemotoriseerd verkeer 

De achter mij getoonde afbeeldingen tonen aan wat ik bedoel. 

  

 



 

Mede vanwege de uitdaging hierin heeft de gemeente een projectgroep in het leven geroepen om samen met de 
bewoners (in lijn met de ambities uit de omgevingsvisie) aan de slag te gaan. Tot voor kort leek dat proces prima te 
verlopen.                                                                                                                                                                                 
Tot wij als bewoners ineens werden geconfronteerd met reeds eerder gedaan voorstel dat zo van de plank getrokken is. 
Een traditioneel plan, waarin van alle eerder genoemde ambities niets is terug te vinden. En juist nu op dit moment, dat 
het gaat over het geld in plaats van de inhoudelijke ambities moeten wij ons plan komen verdedigen. Juist nu, want als er 
nu twee stroken rood asfalt in worden gedraaid, gaat er de komende 10 - 15 jaar niets meer gebeuren. Wij staan hier vol 
ongeloof, met de verwachting u op andere gedachten te brengen. Omdat zoals dhr. Ed Anker zelf al zei… “in Zwolle 
mensen opstaan om elkaar te ondersteunen en elkaar te wijzen op mogelijkheden en kansen” 

 
En die kansen en mogelijkheden zijn er zeker. Zo wil ik u graag wijzen op een provinciaal beleidsprogramma waarin ruim 
9 miljoen euro aan subsidiegelden te verdelen valt aan projecten en voorstellen die raken aan onder andere de 
onderwerpen veiligheid en duurzaamheid mbt fietsen/fietsers 
 
Graag noem ik enkele citaten uit dit programma: 
 
Bron: Koersdocument Fiets 
 

   
 
 
 
 
Bovenstaande afbeeldingen en data afkomstig uit het document dat heet Koersdocument Fiets Overijssel,  
Statenvoorstel nr. PS/2016/172 
Datum 15.03.2016 contact dhr. R.Ph. van Witzenburg  (telefoon 038 499 82 12 e-mail RP.v.Witzenburg@overijssel.nl) 
 

 
 
Verder scoort asfalt niet hoog op het gebied van duurzaamheid. Klinkers wel. 
Gebakken klinkers gaan veel langer mee. Asfalt heeft een beperkte levensduur van zo’n 15 jaar, klinkers ruim 50 jaar. 
Asfalt heeft een eindig leven en kent hoge afvoer of verwerkingskosten als milieu onvriendelijk product. 
De klinkers kunnen ook na die 50 jaar weer hergebruikt worden!  
Dus de vraag of de asfalt optie wel zo veel goedkoper is kan zeker gesteld worden. 
 
Mijn buurvrouw, mw. de Haan zal u even kort een toelichting geven op de kosten zoals die aan ons verstrekt zijn 
  



 
 
 
Tonnie:  
 
Er wordt gesproken over 2 bedragen: 72.000 euro en 1 miljoen euro. Daar zit een enorm verschil tussen. Dat klopt, maar 
dat is dan ook appels met peren vergelijken. 
Laten we maar eens kijken wat we voor die bedragen krijgen. Links ziet u het voorstel voor 72000 euro. Er worden rode 
asfaltstroken op het wegdek aangebracht vanaf de Sassenpoorterbrug tot aan het Kerkbrugje. 
Rechts het voorstel van de gemeente dat 1 miljoen euro kost.  
Op de tekening is te zien dat we voor dit bedrag een complete herinrichting krijgen van de Wilhelminasingel, Ter 
Pelkwijkstraat, Kerkstraat en stukje Spoelstraat.  
Daarvoor wordt dat hele gebied voorzien van een nieuw (klinker)wegdek, worden trottoirs volledig vernieuwd en wordt er 
nieuwe straatverlichting aangebracht. Tsja, logisch dat daar een heel ander prijskaartje aanhangt.  
Voor ons is de verkeersveiligheid op de Wilhelminasingel het allerbelangrijkste, daarom staan wij hier.  Natuurlijk zien wij 
ook graag dat het hele gebied opnieuw heringericht wordt, maar als daar in eerste instantie geen geld voor is dat 
snappen wij dat ook wel. 
Daarom hebben wij ook al eerder aangegeven dat een gefaseerde aanpak hier heel goed mogelijk is. En daarin worden, 
in volgorde van urgentie, onderdelen in gerealiseerd. En dat hoeft dat niet zoals door de wethouder aangegeven, dit of 
volgend jaar te gebeuren. Die termijn voor het hele plan is flexibel en kan over meerdere jaren uitgespreid worden. 
Waarbij we dan een stuk als eerste naar voren zouden willen trekken. 
We zullen eens een eerlijk vergelijk maken tussen de echte, vergelijkbare kosten. 
In het voorstel van de gemeente dat 1 miljoen euro kost, wordt ca. 850 meter wegdek opnieuw bestraat.  
Voor de verkeersveiligheid is echter het gedeelte van de Wilhelminasingel vanaf de Sassenpoorterbrug tot aan de afslag 
naar de Ter Pelkwijkstraat van het meeste belang. Het meeste verkeer slaat hier namelijk af, want recht uit staan de 
pollers. Dit stuk weg waar wij nu over spreken heeft een lengte van zo’n 330 meter. 
De gemeente geeft aan dat het onderdeel nieuwe bestrating 46% van de totale kosten van 1 miljoen euro in beslag 
neemt. Dat is dus 460.000 euro. Voor 850 meter bestrating. En dat betekent dat je voor het genoemde stuk van onze 
Wilhelminasingel 179.000 euro kwijt bent. En dan is het verschil met de eerdergenoemde 72.000 euro al van heel andere 
orde. En gezien de aangevoerde argumenten (veiligheid/duurzaamheid) meer dan het overwegen waard. 
Wij willen dat er eerst gekozen wordt voor een veilige rijbaan. Het vervangen van het trottoir en de verlichting is minder 
urgent en kan dus uitgesteld worden. (Dat is ook niet aan de orde bij het rode stroken voorstel van 72.000 euro). 
Waardoor er zo dus een betaalbare (binnen het stadsconcept passende) en dus voor iedereen acceptabele oplossing is.  
 
 

          
 
Bron: mw H.Vermeulen, gemeentelijke projectleider 
 
  



 
 
 
 
Ik neem over:  
 
De wethouder stelt dat de rode fietsstroken afdoende zijn om de verkeersveiligheid te waarborgen. Wij stellen mede op 
basis van wat Veilig Verkeer Nederland zegt in haar brief, die ook in uw bezit is, dat dit niet het geval is en dat met een 
gehele aanpassing aan het wegbeeld de verkeersveiligheid pas optimaal kan worden genoemd.  
Van belang is dat elke bestuurder van een motorrijtuig een sens of urgency , een gevoel van noodzakelijkheid, gaat 
ervaren bij het oprijden van de singel, dat harder dan 30 km p/u ook echt te hard is.  
En let wel middels kantradar metingen die in een recent verleden hebben plaatsgevonden blijkt ook dat er structureel te 
hard gereden wordt. En dan hebben we het niet over enkele kilometertjes, zelf uitschieters tot ruim boven de 70 en zelf 
een keer 94 km p/u.. Er zal dus een intrinsieke/motiverende prikkel moeten komen dat de bestuurder doet denken dat hij 
niet te hard op het gas pedaal kan trappen. Twee rode asfaltstroken zal deze prikkel, dit gevoel van noodzakelijkheid, niet 
temperen. Het blijft dan een weg die aandoet als een circuit. 
 
Als laatste willen we als bewoners van deze fraaie stad ook onze verbazing uitspreken dat deze discussies blijkbaar niet 
hebben gespeeld toen de afgelopen jaren bijna alle wegen van de binnenstad zijn aangepast. De weg langs parkeerdek ’t 
Noordereiland, de Jufferenwal, de Eekwal, de Badhuiswal en meest recentelijk nog, enkele weken terug, het Van 
Nahuysplein. Allemaal beklinkerd, allemaal in het kader van verkeersveiligheid en met oog voor het historisch karakter 
waar de weg in is ingebed. De Wilhelminasingel, het stuk waarover we nu spreken, is de enige straat in onze historisch 
centrum dat nog is geasfalteerd. Het enige stuk geasfalteerde weg dat twee prachtige van historisch van belang zijnde 
parken met elkaar verbind. De enige geasfalteerde weg in de binnenstad waar diverse toeristische wandelroutes 
langslopen. De enige weg in het centrum waar dagelijkse honderden potentiele verkeersslachtoffers overheen rijden op 
weg naar school of werk.  
 
Beste raadsleden wij vragen u met klem om nog eens goed na te denken of het slechts met twee rode asfaltstroken 
aanpakken van dit gedeelte van de binnenstad appelleert aan uw visies omtrent burgerparticipatie, gastvrijheid, historisch 
besef, duurzaamheid en meest belangrijk, in deze, veiligheid van de stad die wij allen zo hooglijk waarderen. En vergeet 
vooral niet om alle stakeholders hierbij te betrekken. Dus ook de provincie vanwege de busroute èn vanwege de kernnet 
fietsroute waar de Wilhelminasingel onderdeel van uit maakt. Zij zijn ook een belangrijke partij! 
 
Wij danken u voor de mogelijkheid om te mogen inspreken en hopen, namens vele anderen, dat u op 10 november a.s. 
een wijze beslissing kunt nemen. En omdat het een behoorlijk betoog is zal u via de raadsgriffie dit betoog op papier of 
per mail ontvangen om het nog eens rustig door te kunnen lezen. Nogmaals dank en nog een prettige avond. 
 
 
 
 
N.B., bij de koffie nadien hoorden we ook van de plannen aangaande het TerPelkwijk-park! 
Nu het Ter Pelkwijkpark binnenkort ook wordt voorzien van klinkers als bestrating, sluit de oplossing om de 
Wilhelminasingel tot aan afslag ter Pelkwijkstraat te voorzien van klinkers, daar naadloos bij aan.  
Vanaf de Sassenpoorterbrug tot aan de afslag ter Pelkwijkstraat is de bestrating dan één fraai en passend geheel.  
 
 
 


